
 
Forespørgsel fra Danmarksdemokraterne om solcelleanlæg syd for Sabro 
En gruppe beboere syd for Sabro har haft undertegnede på besøg i forbindelse med en 
bekymring for et muligt kommende solcelleanlæg i området mellem Sabro og Borum, tæt på 
Stormose. Her fortæller beboerne om et planlagt solcelleanlæg i det naturskønne område, 
som efter sigende er under forberedelse af en privat udvikler i dialog med Aarhus Kommune. 

På den baggrund bedes Teknik og Miljø besvare følgende spørgsmål: 

1. Hvad er den aktuelle status for projektet med et stort solcelleanlæg syd for Sabro? 

2. Beboerne har efter en dialog med Teknik og Miljø forstået det sådan, at en lokalplan 
vedrørende anlægget skal behandles på byrådsmødet den 11. juni 2025. Er det 
korrekt? Hvis ja, hvornår og hvordan er offentligheden blevet informeret om dette? 

3. Hvorfor fremgår der ikke information om projektet på Aarhus Kommunes hjemmeside 
under sektionen for vindmøller og solceller? 
 

4. På lokalplansportalen fremgår det, at der ikke er sket nyt i sagen siden 2024. Hvad 
skyldes den manglende opdatering? 
 

5. Anlægget vil sandsynligvis blive synligt fra det historiske Borum Eshøj, ligesom der er 
forslag om at sætte solceller hele vejen rundt om en anden historisk gravhøj. 
Hvordan forholder Teknik og Miljø sig hertil? 
 

6. Hvordan vurderer Teknik og Miljø de metoder, som den pågældende udvikler 
angiveligt bruger, hvor han ifølge naboerne kører fra ejendom til ejendom og presser 
borgere til at indgå lejeaftaler med argumentet om, at projektet under alle 
omstændigheder bliver til noget? 
 

7. Hvordan vil Teknik og Miljø sikre ordentlig og rettidig borgerinddragelse i projektet? 
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